

those who do not want to take loans in order to achieve their projects. Here you save until the amount budgeted for the event /project is realized. Savings and withdrawals in this account budgeted for the event/project is realized. Savings and withdrawals in this account are free of charges. No notification.

TERM DEPOSITS: Blocked saving for an agreed period of times. Interest is negotiable depending on the market trends and paid up front.

ISLAMIC SAVINGS ACCOUNTS: Savings accounts that yield no interest. Savings and withdrawals in this account are free of charges. No notification.

LOAN TO MEMBERS: BaCCUL offers various loan facilities to its members ranging from overdrafts, short and long term credit facilities at very affordable interest rates and durations.

All conditions and procedures are well elaborated in the loan policy.

AGRICULTURAL LOANS: These loans are given to farmers for various production purposes. Contact our agric loan officer for more details.

RISK COVERAGE FUND: This is a free insurance coverage offered to members of BaCCUL in case of death or disability. Here, member's savings are covered up to a maximum 7.000.000 million while loans are covered up to a maximum of 2.5million fcfa.

WESTERN
UNION

SMALLWORLD



OUR LOCATIONS

Head Office: Mile 2 Nkwen
Bamenda III Subdivision
P.O..Box 5129 Bamenda
Tel: (237) + 233 364 029/654 843 753

City Chemist Round About, B'da
Entrance to Small Mankon
Opposite Vatican Shopping
Centre, B'da
Tel: (+237) 671 292 340

Mile 4 Nkwen
Health Centre Junction
Tell: 671 315 473

Yaounde - Etoudi
at Togolo, before Amour Mezam
Tel: (+23&) 242 689 769

Yaounde Biyemassi
Rond point Express
Tel:(+237) 671 514 323

Douala- Feu Rouge Bessengue
Towards Ecole Publique Diedo
Tel: (+237) 671 287 334

Douala - Bonaberi
Ancient SONEI
Tel: (+237) 671 525 841
www.bayellecreditunion.com
bayellecooperativec@yahoo.com

PRINTED BY GOSPEL PRESS B'DA - TEL.: 77 75 55 75



BAYELLE COOPERATIVE CREDIT UNION Ltd.



Regu.No 01/02/CEMAC/UMAC/COBAC of 13/04/2002
MINIF No 00353/MINFI of 13/12/1993
NCC No.036/11 of 22/02/11
TAX PAYERS No M129300038675F

INTRODUCTION

The Bayelle Cooperative Credit Union Ltd (BACCUL)

“MFI” CAT 1, created in 1985 by a group of devoted cooperators is a Savings and Credit cooperative owned and managed by its member. It operates on very sound cooperative principles.

MISSION STATEMENT

Our mission is to provide fast, innovative and quality financial services at low and affordable cost to our members in a transparent and flexible manner.

OUR VISION

Our vision is to improve the living standards of our members through the provision of innovative and affordable financial services in a sustainable manner and to maintain a strong presence in the micro finance sector in Cameroon.

OUR COOPERATIVES VALUES

- Satisfaction of our members
- Professionalism
- Innovative
- Transparent and Sustainable

HOW TO BECOME A MEMBER

Membership is opened to every individual or group that fulfils the following conditions.

I. INDIVIDUALS

1. Submits a copy of a current identity card
2. Submit two passport size photos,
3. Fill a membership application form and other entry required documents,
4. Entrance fee is free
5. Pay a building contribution of 10.000 fcfa,
6. Buy 75 shares of 1.000fcfa equivalent to 75,000frs.

II. GROUPS, COMPANIES AND NON GOVERNMENT ORGANIZATIONS.

1. Submit the legal documents of the group (certificate or incorporation, authorization etc)
2. Submit two passport size photos and copies of identity card each for the 3 signatories.
3. Entrance fee is free
4. Pay a building contribution of 10.000frsfca
5. Buy 75 shares of 1.000fcfa equivalent to 75.000fcfa

YOUR RIGHTS AS A MEMBER OF BaCCUL

- As a member, you are free to attend all BACCUL meetings and be part of decision making processes.
- You can vote and be voted in to any post of responsibility.
- Members have equal access to all BACCUL services.

PRODUCTS AND SERVICES

SHARES ACCOUNT: To be a member you must buy a minimum of 75 shares (1.000frs per share equivalent 75.000fcfa at any one time, all members must have equal shares. However, the shares can only be withdrawn at the closure of the account.

INDIVIDUAL SAVINGS ACCOUNT: Money saved in this account is an investment and therefore earns dividend at the end of the year. Withdrawals from this account require a 5 days notification. However, prompt withdrawals attract a 2% charge.

DEPOSIT ACCOUNT: In this account, you can withdraw any moment without any notification. It is good for members who do withdrawals and deposits constantly, business men in particular.

GROUP SAVINGS ACCOUNT: Savings in this account earn dividend at the end of the year. However withdrawal from this group account does not attract any charge, no notification.

SALARY ACCOUNT: This account provides you with the opportunity to receive your salary at the Credit Union. Cheques are provided to holders of this account to ease payments.

MINOR ACCOUNT (Under 18 years of age): This account is opened by parents to save for their children. Here when a child is delivered, an account is immediately opened for the child to enable the parents save regularly for his/her education. This account permits you to prepare his/her education well ahead of time. Savings and withdrawals in this account are free of charges. No notification.

ANNIVERSARY ACCOUNT: This account is opened for any project or event which you want to achieve at a particular time. Particularly for

réaliser leurs projets. Ici, vous économisez jusqu'à ce que le montant prévu pour l'évènement / projet es atteint. l'épargne et le retrait de ce compte sont gratuits. Aucune notification.

DÉPOT A TERME: Épargne bloquées pour une période de temps convenue. L'intérêt est négociable en fonction de la tendance de la marche en avance.

COMPTE D'ÉPARGNE ISLAMIQUE: Compte d'épargne qui ne rapporte aucun intérêt. L'épargne et le retrait de ce compte son gratuits. Aucune notification.

PRETS AUX MEMBRES: BaCCUL offre diverse facilités des crédits de court et long terme a des taux et durées très abordables. Toutes les conditions et procédures sont bien définies dans la politique de prêts.

PRETS D'AGRICULTURE: Ces prêts sont accordés aux agricultures à des fins diverses. Contactez notre gestionnaire du crédit agricole pour plus de détails.

FONDS DE COUVERTURE DES RISQUES: Ceci est une couverture d'assurance offerte gratuitement aux membres de BaCCUL en cas de décès ou d'invalidité. Ici, les épargnes des membres sont couverts jusqu'à un maximum de 7.000.000FCFA, tandis que les prestés sont couverts jusqu'à un maximum de 2.5 million de FCFA.



NOS AGENCES:

Head Office: Mile 2 Nkwen
Bamenda III Subdivision
P.O.Box 5129 Bamenda
Tel: (237) + 233 364 029

City Chemist Round About, B'da
Entrance to small Mankon
Opposite Vatican Shopping Centre, B'da
Tel: (+237) 233 964 144

Mile 4 Nkwen
Health Centre Junction

Yaounde - Etoudi
at Togolo, before Amour Mezam
Tel: (+237) 242 689 769

Douala- Feu Rouge Bessngue
Towards Ecole Publique Diedo
Tel: (+237) 233 415 778

Douala - Bonaberi
Entrée SONEL
Tel: (+23) 676 08 97 80

bayellecooperative@yahoo.com
www.bayellecreditunion.com

PRINTED BY GOSPEL PRESS B'DA - TEL.: 77 75 55 75



BAYELLE COOPERATIVE CREDIT UNION Ltd.



Regu.No 01/02/CEMAC/UMAC/COBAC of 13/04/2002
MINIF No 00353/MINFI of 13/12/1993
NCC No.036/11 of 22/02/11
TAX PAYERS No M129300038675F

INTRODUCTION

La Coopérative de Crédit de Bayelle (BaCCUL) "MFI" CAT 1, créée en 1985 par un groupe de coopérateurs dévoués est une coopérative d'épargne et de crédit détenue et gérée par ses membres. Elle opère sur des principes de coopération très solides.

Objectif: Son objectif est de fournir des services financiers rapides, innovants et de qualité à un coût faible et adorable pour ses membres.

NOTRE MISSION

Notre mission est de fournir des services financiers rapides, innovants et de qualité à un coût abordable pour nos membres de manière transparente et flexible.

NOTRE VISION

Notre vision est d'améliorer les conditions de vie de nos membres en fournissant des services innovants et abordables de manière durable et de maintenir une forte présence dans le secteur de la microfinance au Cameroun.

NOS VALEURS

- Professionnalisme
- Innovation
- Transparence et durabilité
- La satisfaction de nos membres

COMMENT DEVENIR MEMBRE

L'adhésion est ouverte à tout individu ou groupe qui remplit les conditions suivantes:

I. INDIVIDUS

1. Soumettre une copie de sa carte d'identité valide,
2. Soumettre 2 photos 4x4,
3. Remplir un formulaire de demande d'adhésion et autres documents nécessaires,
4. L'entrée est gratuite
5. Payer une contribution de bâtiment de 10.000 FCFA
6. Acheter 75 actions de 1.000 FCFA équivalant à 75.000frs.

II. GROUPES, ENTREPRISES ET ONGs

1. Soumettre une demande signée indiquant quand la décision a été prise d'ouvrir un compte BaCCUL,
2. Soumettre les documents juridiques du groupe (certificat d'incorporation, autorisations etc..)
3. Soumettre 2 photos 4x4 et les copies des cartes, d'identité de chacune des 03 signataires,
4. Payer les frais d'entrée de 2000 FCFA,
5. Payer une contribution de bâtiment de 10.000 FCFA,
6. Acheter 75 actions de 1000 FCFA équivalant à 75.000 FCFA

VOS DROITS EN TANT QUE MEMBRE DE BaCCUL

- * En tant que membre, vous êtes libres d'assister à toutes les réunions BaCCUL et de prendre part au processus de prise de décision.
- * Vous pouvez voter et être voté pour un poste de responsabilité.
- * Les membres ont un accès égal à tous les services BaCCUL.
- * Pour être un membre est ouverte et volontaire

PRODUITS ET SERVICES

COMPTE D'ACTION: Pour être membre, vous devez acheter un minimum de 75 actions (1000fcfa par action) équivalant à 75.000fcfa. À tout moment, tous les membres doivent avoir des parts égales. Cependant, les actions ne peuvent être retirées qu'à la clôture du compte.

COMPTE D'ÉPARGNE INDIVIDUEL: L'argent épargné dans ce compte est un investissement et produit donc des dividendes à la fin de l'année. Les retraits de ce compte nécessitent une notification de jours. Toutefois, les retraits rapides portent une petite charge.

COMPTE DE DÉPOT: Dans ce compte, les dépôts sont effectués et peuvent être retirés à tout moment sans notification. Il est bon pour les membres qui font des retraits et dépôts constants, en particulier les hommes d'affaires.

COMPTE D'ÉPARGNE DU GROUPE: Les épargnes dans ce compte produisent des dividendes comme le compte ordinaire. L'épargne et le retrait de ce compte sont gratuits sous aucune notification. Ce compte permet également au groupe de prendre des prêts à des taux d'intérêt adorables.

COMPTES DE SALAIRE: Ce compte vous offre la possibilité de recevoir votre salaire à BaCCUL. Des chèques sont fournis aux détenteurs de ce compte pour faciliter les paiements.

COMPTE POUR MINEUR (moins de 18 ans): Ce compte est ouvert par les parents pour épargner pour leur enfant. Ici, quand l'enfant naît, un compte est immédiatement ouvert pour lui/elle afin de permettre aux parents d'épargner régulièrement pour ses études. Ce compte vous permet de préparer son éducation bien à l'avance. L'épargne et le retrait de ce compte sont gratuits. Aucune notification.

COMPTE À ÉCHÉANCE: Ce compte est ouvert pour tout projet ou événement que vous souhaitez atteindre à un moment donné. En particulier pour ceux qui ne veulent pas prendre des prêts pour